
BESPREEKPUNTEN van het CDA en de SP m.b.t. de collegebrief ‘Gebruik 
busbanen door verloskundigen’ (d.d. 1 november 2012) 
 
In september 2011 hebben de fracties van het CDA en de SP vragen gesteld over 
het gebruik van de busbaan door verloskundigen in spoedsituaties.  
 
In februari 2012 hebben de fracties van het CDA en de SP hierover een motie 
ingediend die gesteund door vier andere partijen is aangenomen. Deze is uitgewerkt 
in de collegebrief van 14 juni 2012 en besproken in de commissie op 5 september. 
In de collegebrief van 1 november wordt verder ingegaan op de te verwachten 
gezondheidseffecten van medegebruik van de busbaan door verloskundigen en de 
situatie in Enschede wordt geëvalueerd.  
 
In de collegebrief van 1 november wordt ingegaan op vier situaties waarin de 
maatregel significante tijdwinst zou kunnen opleveren. Snelle aanwezigheid van de 
verloskundige is soms vereist om in te kunnen schatten of de inzet van een 
ambulance noodzakelijk is. Hier gaat het om een situatie van verloskundige bij de 
zwangere thuis; natuurlijk is het zo dat in die gevallen dat duidelijk is dat de 
zwangere snel naar het ziekenhuis moet er door de verloskundige direct een 
ambulance wordt gebeld. Echter veelal is dat op basis van het verhaal niet duidelijk. 
De verloskundige gaat dan eerst naar het huis van de zwangere om de situatie in te 
schatten. Door verkeersdrukte kan tijd verloren gaan;  
2. Als een zwangere die thuis bevalt laat aan de bel trekt of als de bevalling zich  
plotsding aankondigt;  
3. Als een zwangere poliklinisch wil bevallen en de verloskundige die bevalling moet  
begeleiden;  
4. En tot slot wanneer de aandacht verdeeld moet worden over meerdere bevallingen 
tegelijkertijd, zowel thuis- als poliklinische bevallingen.  
Het CDA en de SP dankt het college voor deze opsomming van situaties  waaruit 
blijkt dat tijdwinst wel degelijk van belang kan zijn bij bevallingen.  
 
De evaluatie van de invoering van de maatregel in Enschede laat zien dat er 
voldoende maatregelen zijn getroffen om ervoor te zorgen dat er geen gevaarlijke 
verkeerssituaties optreden. Het CDA en de SP vinden dat de evaluatie er goed 
uitziet, echter vinden het CDA en de SP wel opvallend dat dit niet geconcludeerd 
wordt in de collegebrief. De bevindingen in de evaluatie in Enschede heffen de 
eventuele negatieve verkeerskundige bezwaren op. 
 
Concluderend stellen het CDA en de SP dat er geen goede afweging is gemaakt 
tussen de verschillende belangen. 
 

1. Zijn de andere fracties het met het CDA en de SP eens dat in de vier 
opgesomde situaties tijdwinst van belang is bij een bevalling.  

2. Zijn de andere fracties ook van mening dat door gebruik te kunnen maken van 
de busbaan in geval van slechte bereikbaarheid bij de genoemde situaties dit 
tijdwinst op zal leveren 

3. Zijn de andere fracties het met CDA en SP eens dat  doormiddel van 
randvoorwaarden de verkeerskundige knelpunten kunnen worden opgelost. 
(denk o.a. aan randvoorwaarden als een rijinstructie, en het kennen en 
respecteren van beperkte afslagen)   



4. Delen de overige fracties de mening dat in de brief wordt uitgegaan van zeer 
intensief gebruik door verloskundigen terwijl dit in Enschede in de praktijk 
slechts een paar keer per maand voorkomt?  

5. Zijn de andere fracties het met CDA en SP eens dat de spoed om op tijd bij een 
bevalling te zijn van groter belang is dan vertraging van de dienstregeling.  

6. Kunnen de andere fracties het voorstel van CDA en SP steunen om het college 
opdracht te geven om de mogelijkheid van busbaan gebruik door 
verloskundigen bij spoed op een veilige manier op door verloskundigen ervaren 
knelpunten toe te gaan passen? 


